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Protokół nr XXXVI / 14 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 28.03.2014r. 
 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad XXXVI  Sesji Rady Gminy Brody. 
 
O godz. 9

05
. Wiceprzewodnicząca  Rady  p. Barbara Matyasik otworzyła  obrady XXXVI sesji Rady 

Gminy Brody  Na 15 radnych obecnych było 13,  
Radna p. Elżbieta Ginibor – była nieobecna usprawiedliwiona. 
Radny  p. Marek Tracz  -  nieobecny usprawiedliwiony. 

Wiceprzewodnicząca spytała czy są uwagi do porządku obrad. 
L. Kossak – odłożono projekt uchwały o  inkasentach.. W maju sołtysi będą zbierać podatki, jeżeli 
teraz nie podejmie Rada tej uchwały, to nowi sołtysi nie otrzymają prowizji. 
W związku z powyższym prosi o wniesienie do porządku obrad  tej uchwały.  

Pani Sekretarz wyjaśniła, że jeżeli  sesja odbędzie się po świętach to  uchwała wejdzie po upływie 14 
dni  od dnia ukazania się w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego, 
Jeżeli ta uchwała zostanie dzisiaj przyjęta wówczas Wiceprzewodnicząca musi  wyrobić podpis 
elektroniczny, a to wiąże się z kosztami. 

Wójt uważa,że należy uchwałę włączyć do  porządku obrad  Pieniądze można wziąć ze środków rady. 

Wiceprzewodnicząca prosiła o przegłosowanie wprowadzenia tej uchwały do porządku obrad.. 
Za przyjęciem do porządku obrad głosowało  13 osób. 

H. Wysługocka – w pkt 9  zamiast „ przedłużenie obowiązywania taryf za  wodę…” powinno być:  
„zatwierdzenia taryf za wodę…”  
Pani Skarbnik – w projekcie uchwały dot. wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego  
nastąpiła zmiana podstawy prawnej oraz należy dopisać – od  2015r. 

Wiceprzewodnicząca Rady  prosiła o przegłosowanie porządku obrad wraz z proponowanymi 
poprawkami. 
Za  - głosowali wszyscy radni. 
 
Ad. 2. Przyjęcie protokołu z  XXXV sesji. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady   spytała czy są uwagi do protokołu. 
Uwag nie zgłaszano. 
Protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wójt przedstawił informację na piśmie.  

Wczoraj rozmawiał z Dyrektorem Macutkiewiczem w sprawie wykonania przyłącza energetycznego 

Grodziszcze – Biecz. Dyrektor obiecał, że w tym roku będzie zrobione. 

M. Maszkowski spytał czy wiadomo jaki jest koszt małego placu zabaw w Grabicach, ile faktycznie 

kosztuje. 

Wójt odpowiedział, że potrzeba 50%  wkładu własnego czyli 60 tys. zł. ponosi gmina. 

Pani Sekretarz uważa, że dokładnie będzie wiadomo po ogłoszeniu przetargu. 

 
4. Informacja  Przewodniczących komisji o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyj-   

    nym. 

J. Falkiewicz – odczytała wnioski  z posiedzenia komisji oświaty. 

Kossak – Komisja budżetu miała posiedzenia 17.02. i 20.03.2014r. , głównie analizowano projekty 
uchwał, podsumowano działalność komisji za 2013r. 

M. Kowalski komisja Mienia komunalnego odbyła dwa posiedzenia. 
Ustalili regulamin  konkursu „estetyczna posesja” lecz nie wiadomo czy konkurs się odbędzie, 
ponieważ zabrano środki planowane na nagrody. 
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W. Drobek – komisja rewizyjna spotkała się 13.03.2014r. Zajęto się  sprawą wydatkowania środków 
na projekt rewitalizacji Placu  Zamkowego. 
Odczytał treść wniosku: „ po zapoznaniu się z wyjaśnieniami Wójta dot. wydatkowania środków 
finansowych, które nie były zawarte w budżecie i w brew woli Rady Gminy zostały wydatkowane, co 
zdaniem komisji jest nasuszeniem dyscypliny finansów publicznych. W związku z powyższym komisja 
wnioskuje o poinformowanie Rzecznika Finansów Publicznych w Zielonej Górze dot. stwierdzenia czy 
zostało złamane prawo przez Wójta” . 

5. Informacja z przebiegu ferii zimowych na terenie Gminy. 

L. Kossak spytał dlaczego nie mają informacji pisemnej z GOPS. 

Kierownik GOPS stwierdziła, że na komisjach  omawiała ogólne sprawy  dot. działalności GOPS. 
Odpowiadała na pytania zadawane przez członków komisji.  Szczegółowe wykonanie  zostanie  
przedstawione przy analizie wykonania budżetu za 2013r. 

Pani Skarbnik potwierdziła powyższą informację, Radni otrzymają wykonanie budżetu za 2013r. w 
tym również GOPS. 

6. Informacja z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  

     Alkoholowych  za 2013 r. 

Komisje  wcześniej analizowały powyższą informację 

7. Informacja z działalności OPS oraz Bibliotek i świetlic za 2013r. 
Tematy zostały przepracowane przez komisje. 

8 .Informacja o działalności klubów sportowych na terenie Gminy Brody oraz kompleksu  
    sportowego   „ORLIK”  

L. Kossak – mamy dwa kluby sportowe LZS. Podobno Brody się wycofały z rozgrywek. Co z dotacją, 
którą dostali? 

Pani Sekretarz  poinformowała, że klub sportowy Nysa Brody  startował w konkursie , mają umowę. 
W rozmowie z p. sekretarz Przewodniczący klubu stwierdził, że  wystąpi o nie przekazywanie  I i II 
transzy, ponieważ działalność chcą rozpocząć w sezonie jesiennym, dotacja zostanie im zmniejszona. 
 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności  
  zwierząt   na terenie gminy Brody w 2014r. 

Wiceprzewodnicząca Rady  odczytała treść uchwały. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych,  
1 wstrzymał się od głosu. 

-przedłużenia obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
 ścieków dla Gminy  Brody. 

M.Kowalski spytał Wójta czy dał swoją opinię dot. stawek. 

Wójt – przedstawił  swoją opinię na posiedzeniu komisji budżetu. Podwyżka ma uzasadnienie, 
ponieważ w ubiegłym roku nie było podwyżki. Nasza gmina ma  jedną z najniższych stawek. 

M. Kowalski spytał czy Wójt zapoznał się z bilansem wody. 

Wójt zapoznał się, prosił, by radni  odczytali sobie wnioski komisji budżetu.  

Z. Bejnarowicz – wyprodukowano 105m
3
 wody z tego 60 to woda inna, za którą płacą odbiorcy. 

Należy zmobilizować  kierownika, by zlikwidował  tak duży ubytek wody. 

L. Kossak -komisja wypracowała wnioski, które kierownik powinien realizować. 
Stawka na  wodę  jest zgodna z prawem, ponieważ w 2013r. nie było podwyżki. 
Nie wie jak wytłumaczyć tak duży wzrost abonamentu z 1 zł. netto do 2,76. 
Wg wyliczeń wychodzi 1 etat, a odczyt liczników będzie tylko 2 razy w roku. 

Kierownik ZGKiM – w poprzednim roku było 1,08 zł. brutto. W tym roku  koszty na wodociągach  są 
znaczne, jeżeli by je wliczył  w koszty wody to stawka za wodę by była  większa.  
Zwiększył więc  abonament. 
Znaczna część kosztów spowodowana jest rozliczeniem usług, remontem infrastruktury. Za remont 
przyłączy powinien płacić użytkownik. 
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J. Łanicka – dlaczego nie wprowadził podwyżki w ub. roku, teraz podwyżka nie byłaby taka wysoka. 

Z. Rękas -  w ubiegłym roku mieli niską dotację i nadwyżkę na koniec roku musieli oddać do gminy. 
Musieli ograniczyć budżet i nie mogli podnosić sztucznie stawki. Przychody z wody nie mogą być 
wyższe niż koszty. 

T. Kowalczuk spytał na czyje polecenie pracownicy ZGKiM zrzucają ścieki do studzienek? 

Z. Rękas – wylewają maksymalnie daleko od zabudowań. Nie można wylewać do oczyszczalni dużo 
ścieków starych, a z terenu przywożone są z reguły takie ścieki. Jest to oczyszczalnia biologiczna. 
Zakłada się, że są dowożone ścieki na bieżąco, a jest inaczej. 

Wiceprzewodnicząca Rady  odczytała  treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowały 2 osoby, 6 wstrzymało się od głosu, 5 było przeciwnych. 
 
- wyrażenie zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy na 2015r. środków stanowiących 
  fundusz sołecki 

Pani Skarbnik poinformowała o zmianie podstawy prawnej .Nowelizacja ustawy  nie określa czasu 
obowiązywania uchwały, zwiększyła się procentowa wartość zwrotu budżetu dla państwa. Można 
również zmieniać ustalone przedsięwzięcia w roku budżetowym. 

Wiceprzewodnicząca Rady  odczytała treść uchwały. 
Za  podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. ( 13 osób) 
 
- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Żarskiemu  

Wiceprzewodnicząca Rady  odczytała treść uchwały. 
Za  podjęciem uchwały radni głosowali jednogłośnie. 
 
- zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2014r. 

Wiceprzewodnicząca Rady  odczytała treść uchwały. 
Za  podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. 
 
- zmiany uchwały nr IV/18/11 ( w spr. poboru podatków w drodze inkasa) 

Wiceprzewodnicząca Rady  odczytała treść uchwały. 
Za  podjęciem uchwały radni głosowano jednogłośnie. 
 
10. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Z. Bejnarowicz   - na drodze wojewódzkiej do Zasiek kosze na śmieci są  przepełnione. 

B. Bawtro – spytał  kto jest  uprawniony do   karania za wysypywanie śmieci  w niedozwolonych 
miejscach. Droga w kierunku przejścia granicznego jest zaśmiecona. 

Wójt – zgodnie z ustawą, za śmieci  odpowiada właściciel terenu. W lesie odpowiada  Dyrekcja Lasów 
Państwowych. Gmina nie jest w stanie  ponosić kosztów za wszystkich. Sprząta ten, na którego 
terenie znajdują się śmieci. 

B. Bawtro ponowił pytanie, kto ma ścigać za zaśmiecanie terenu. 

Wójt zaprasza  na spotkanie z Policją, które odbędzie się w Zespole Szkół. Gmina nie ma straży 
gminnej,  egzekwować może Policja, Straż Leśna. 

J. Łanicka spytała , kto powinien posprzątać  zabrudzone pobocze drogi do J. Dolnych. 

Wójt przypomniał, że jest to droga gminna. Mogą posprzątać pracownicy interwencyjni na wsiach.  

M. Maszkowski odczytał odpowiedź Wójta na jego interpelację z poprzedniej sesji. 
Dlaczego  Wójt nie skorzystał  z naszego radcy prawnego. 

Wójt – skorzystał z opinii naszego radcy, skorzystał również z tamtej możliwości, ponieważ było to za 
darmo. 
M. Maszkowski –  jest nieusatysfakcjonowany  odpowiedzią. 

M.Kowalski  - czym sugerował się Wójt wydając  decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach zgody 
na realizację  przedsięwzięcia, dla firmy Ekorecykling.  Dlaczego nie konsultował się z mieszkańcami. 
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Wójt – każda decyzja  musi być zaopiniowana przez odpowiednie  instytucje. Jeżeli są opinie 
pozytywne, to nie ma podstawy do odmowy. 

Wójt – ostatnio pojawiło się kilka informacji  lub raczej dezinformacji rozpowszechnianych przez grupę 
radnych . Chciałby osobiście przekazać kilka informacji istotnych dla mieszkańców gminy. 
( w załączeniu treść informacji)  
 
11. Wolne wnioski.    
 
Pan Marek Genibor – spytał jak wygląda sytuacja z hydrofornią w Bieczu. 

Z. Rękas – w tym roku była awaria modułu głównego, która ze względu na trudności z jego zakupem 
trwała tydzień. Były również dwie awarie  spowodowane  brakiem prądu. 
On jedzie na każde zgłoszenie.  

M. Genibor – może należy zmodernizować hydrofornię. 

Z. Rękas uważa, że jeżeli działa, to na razie  nie ma potrzeby wymiany na nową. Wymiana wymaga 
dużej inwestycji, a na to nie ma środków. 

Z. Bejnarowicz spytał czy zostanie podpisane porozumienie z projektantem w spr. dokumentacji w 
Zasiekach. 

Wójt stwierdził, że tak. Projekt porozumienia być zaakceptowany przez radcę prawnego. 

B. Szafrański  - radny powiatu  poinformował, że do końca roku będzie poprawiona droga  Brody-
Datyń  w ramach  świadczeń gwarancyjnych. Gwarancja na poprawki będzie przedłużona o rok. 
Z dużym prawdopodobieństwem ma być wykonana zatoczka w Kole, będzie poprawiony wjazd na 
drodze Zasieki – Forst - Janiszowice. 
Dwa razy w roku będą koszone pobocza. 
Powiat wystąpił o podniesienia do rangi autostrady drogi  A – 12. 

W. Drobek spytał co zrobią z trawą po koszeniu poboczy. Trawa jest zrzucana do rowu , który się 
ciągle zmniejsza.  

B. Szafrański – sprawę zgłosi do Starostwa. 
Wnioskował o pogłębienie rowu w kierunku Datynia.  
Zgłaszał do naprawy  pobocze przy drodze Datyń – Koło. 
Zrobiono lewe pobocze drogi Nabłoto – Gręzawa. 

B,. Bawtro prosi o zwrócenie uwagi wykonawcom, którzy poprawiali pobocze na drodze Janiszowice 
– Mielno, pobocze wygląda okropnie. 
Sołtys Janiszowic  uważa, że zawiniły warunki atmosferyczne, padał deszcz, ludzie jeździli poboczem 
i je rozjeździli. 

Sołtys Koła – ma być zrobiona zatoczka dla autobusów, a nie ma autobusu do powiatu. 

B. Szafrański  nie ma na to wpływu, tak wyglądają uwarunkowania ekonomiczne. 

Rękas -  nie sprzątany jest piach przy krawężnikach, który zapycha studzienki, kanalizację.  

B. Szafrański zwracał im uwagę, że nie sprzątano nawet po zimie.  
Ścieżka do Zasiek jest niszczona przez korzenie drzew, samochody. Można pisać w tej sprawie do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich może coś zdziałają. 

J. Łanicka – na ścieżce rowerowej leżą gałęzie, wjazdy do lasu są poniszczone. 

Radca prawny poinformował, że złożył interpelację skierowaną do  Inspektora Ochrony Środowiska 
dot. Ekorecylingu w Brożku. Ze wstępnych ustaleń wynika, że rozpoczęto rekontrolę, nałożono karę 20 
tys. zł. Sprawę będzie pilotował. 
 
12. Zamknięcie obrad Sesji.    

O godz. 11
35 Wiceprzewodnicząca Rady p. Barbara Matyasik zamknęła obrady XXVI sesji Rady 

Gminy Brody.                                                             
                                                                                                         Wiceprzewodnicząca Rady 
Protokołowała                                                                                              
Mirosława Dudziak                                                                                                 Barbara Matyasik  


